
Frankofonní klub SKIP v roce 2008 
 
Hlavní akce  
 
Frankofonní klub se v roce 2008 aktivně zapojil do přípravy akcí zajišťovaných 
při příležitosti oslav 40. výročí vzniku SKIP. Získali jsme francouzské lektory 
jak pro konferenci o knihovnické profesi, uspořádanou 20. listopadu ve 
velkém sále Městské knihovny v Praze, tak experta ADBS pro odbornou 
rozpravu o kompetencích knihovnických informačních pracovníků, 
uskutečněnou 21. listopadu v kinosále Francouzského institutu v Praze (IFP). 
Dík vynikající spolupráci s mediatékou IFP, jmenovitě s paní Inou Pouant, se 
podařilo finančně zajistit nejen jejich účast, ale také simultánní tlumočení jejich 
vystoupení a v případě odborné rozpravy i celého jednání.  
 
Další aktivity   
 
V průběhu mezinárodního knižního veletrhu Svět knihy 2008 se ve čtvrtek 
24. dubna 2008 uskutečnila (stejně jako v předchozích letech) společná návštěva 
veletrhu a stánku frankofonních nakladatelů. Zúčastnila se jí desítka členů 
klubu, včetně řady mimopražských. Paní Ina Pouant, jako vždy milá a 
usměvavá, se nám plně věnovala a upozornila nás na mnohé zajímavé knihy na 
společném stánku francouzských nakladatelů, velice vhodně ji pak v češtině 
doplňovala její zástupkyně Jarmila Kondratická.  
 
 
V elektronické konferenci klubu byli členové pravidelně informováni 
o nejrůznějších „frankofonních“ novinkách; dostávali také pozvánky na akce 
Francouzského institutu v Praze, na Dny Frankofonie, na výstavy s navazující 
tematikou. Je chvályhodné, že k předávání informací o frankofonních novinkách 
se do elektronické konference zapojily i členky klubu Naďa Čížková, Linda 
Skolková a Romana Kasperkevičová. Zveřejněna byla rovněž zpráva kolegy 
Adama Zieziena z jeho dvouměsíční stáže ve Francii. Na stáž v roce 2008 byla 
přihlášena Zuzana Hájková, členka klubu z Českých Budějovic. Její stáž se 
bohužel (i přes kladné doporučení Iny Pouant) neuskutečnila. Členům klubu 
byla rozeslána také zpráva o účasti na kongresu ABF v Remeši a o jednání 
s našimi kolegy ze Spolku francouzských knihovníků. Mnohé zprávy byly 
doplněny i zajímavými fotkami. Koncem roku byli členové FK informováni o 
vyhlášených stážích ve Francii pro rok 2009. 
 
Klub všestranně podporoval úsilí o zapojení knihoven do akcí, pořádaných 
partnerskými (družebními) městy (Plzeň – Limoges, Kladno – Vitry, Kutná 
Hora – Remeš, České Budějovice – Lorient, Praha 6 – Drancy).  Spolupracuje 



také s knihovnami, které se různými formami angažují ve spolupráci s Francií. 
Nejnověji byl navázán kontakt s Francouzským klubem Městské knihovny 
v Třebíči.  
 
Podzimí setkání členů Frankofonního klubu SKIP se konalo tentokrát 
v mediatéce IFP v pátek 21. listopadu po skončení odborné rozpravy o 
kompetencích. Atmosféra byla jako vždy milá a veselá, účast mimořádná, a to 
nejen členů Frankofonního klubu. Na laskavé pozvání paní Iny Pouant se k 
přátelskému setkání připojili rovněž účastníci odborné rozpravy. Nechyběli ani 
francouzští hosté – Alain Massuard a Eric Sutter. Stejně jako v předchozích 
letech vyprávěli účastníci cest do Francie o svých zážitcích a dojmech. Největší 
odezvu a úspěch zaznamenala cesta do Bretaně, kterou v červnu 2008 
zorganizoval zásluhou neutuchající energie Věry Škraňkové, členky 
Frankofonního klubu, regionální výbor SKIP Východní Čechy.  „Kuly“ se i 
plány cest do Francie pro příští rok.   
 
Jak vyplývá z předchozího textu, spolupráce s paní Inou Pouant je na vysoké 
úrovni stejně jako tomu bylo dříve v době mise pana Alaina Massuarda. 
Výsledky spolupráce byly vysoce oceněny. Jako výraz díků byly paní Ině 
Pouant předány květiny. 
 
Frankofonní klub SKIP má v současné době 38 členů.  
 
 
 
 
 
Praha, 28. prosince 2007                                                           
 
 
Jarmila Burgetová  
předsedkyně Frankofonního klubu SKIP  
 
 
 
 
 
 
 


